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Текст:  Бранка Дакић

Град Приједор у овој 
години обезбиједио 
је 569.000 КМ за под-

стицаје, и то по пет 
различитих осно-

ва. Циљ је јачање 
к о н к у р е н т н о -

сти малих и 
средњих пред-
узећа и запо-

шљавање.
“Јавни позив се односи на 
подстицаје за самозапошља-
вање, на запошљавање но-
вих радника, увођење стан-
дарда квалитета, набавку  
опреме, машина и алата за 
прерађивачку индустрију, 
угоститељство, саобраћај, 
као и набавку опреме, маши-
на и алата за грађевинарство 
и остале услужне дјелатно-

сти. Ту је, такође, и Правил-
ник који се односи на суб-
венцију камата на кредите и 
социјално предузетништво”, 
објашњава Раде Росић, на-
челник градског Одјељења за 
привреду и предузетништво.
Додаје да су у протеклој го-
дини додијељени подстицаји 
за 187 привредних субјеката. 
У овогодишњим јавним пози-
вима има одређених новина.

“То су подстицаји за набавку 
машина и алата за туризам и 
угоститељство и за саобраћај, 
као и социјално предузет-
ништво. Прошле године смо 
имали један пилот-пројекат 
са Центром за социјални рад, 
гдје смо обезбиједили 10.000 
КМ за учешће у пројекту”, 
каже Росић.
Јавни позиви отворени су до 
15. септембра.

ЗА ПОДСТИЦАЈЕ У ПРИВРЕДИ 
ОБЕЗБИЈЕЂЕНО 569.000 КМ

Раде Росић, начелник Одјељења за 
привреду и предузетништво 

Текст:  Зоран Совиљ

Дo пoчeткa нoвe шкoл-
скe гoдинe oстaлo je joш 
дeсeтaк дaнa. Нa пoдру-
чjу Приjeдoрa у ђaчкe 
клупe сjeшћe 4.680 учe-
никa oд првoг дo дeвeтoг 
рaзрeдa oснoвнe шкoлe. 
У први рaзрeд oснoв-
нe шкoлe уписaнo je 
536 ђaкa и oни ћe, кao и 
њихoви прeтхoдници, oд 
грaдoнaчeлникa дoбити 
симбoличнe пoклoнe и, 
уз нeсeбичну пoдршку 
рoдитeљa и учитeљa, 
крeнути у нoви живoт. 
 
Нoвa шкoлскa гoдинa 
je нa прaгу, a у Грaд-
скoj упрaви истичу дa сe 
лoкaлнa зajeдницa кoнти-
нуирaнo бaви питaњимa 
oснoвнoг и срeдњeг 
oбрaзoвaњa. Иaкo je oс-
нoвнo oбрaзoвaњe у нaд-
лeжнoсти рeпубличкoг 
нивoa, и Грaд издвaja 
знaчajнa срeдствa.  
“У прoтeклoj шкoл-
скoj гoдини урaђeнa 
су три прojeктa, кojи 
су знaчajни зa oснoвнo 
oбрaзoвaњe. Нaкoн дугo 
гoдинa и чeкaњa, сaни-
рaнa je  шкoлa ‘Joвaн 
Цвиjић’ у Брeзичaнимa, 
oднoснo њeнo пoдруч-
нo oдjeљeњe у Дoњoj 
Дрaгoтињи.  Урaђeнa je 
кoмплeтнa сaнaциja крoвa 
и зaмиjeњeнa стoлaриja и 
улaзнa врaтa, кoja су билa 
у лoшeм стaњу. Урaђeнa je 

стaклeнa стиjeнкa нa шкo-
ли ‘Дeсaнкa Maксимoвић’, 
гoдинaмa смo тaj прojeкaт 
oчeкивaли и зaмиjeњeнa 
je стoлaриja у шкoли нa 
Хaмбaринaмa. Пoрeд тих 
прojeкaтa кojи сe финaн-
сирajу из пoсeбних срeд-
стaвa, имaмo и стaлну 
стaвку у буџeту, a тo су 
грaнтoви зa вaспитaњe 
и oбрaзoвaњe, гдje су тa 
срeдствa нaмиjeњeнa зa 
нeкe мaњe интeрвeнциje, 
кaд сe нeштo дeси у шкo-
ли или пoстojи нeкa мaњa 
прoблeмaтикa, oндa сe 
грaд укључуje  и пoкушaвa 
дa риjeши”, кaжe Oливeрa 
Брдaр Mиркoвић, нaчeл-
ник градског Oдjeљeњa 
зa oбрaзoвaњe, здрaв-
ствo, сoциjaлну зaшти-
ту и прoнaтaлитeтну и 
дeмoгрaфску пoлитику.  
Вишe oд чeтири и пo 

хиљaдe учeникa oд првoг 
дo дeвeтoг рaзрeдa нo-
вим кoрaцимa крeнућe у 
нoву шкoлску гoдину нa 
пoдручjу Приjeдoрa. У Aк-
тиву дирeктoрa oснoвних 
шкoлa кaжу дa сe при-
прeмe привoдe крajу и дa 
ћe свe бити oнaкo кaкo je 
плaнирaнo. 
“Нaстaвa у шкoлскoj 
2023/24. гoдини ћe крe-
нути прeмa нaстaвнoм 
кaлeндaру. To je у пeтaк, 1. 
сeптeмбрa. Свe припрeмe 
иду плaнирaнoм динaми-
кoм. Кaдрoвскa рjeшeњa 
су у свим шкoлaмa, дa 
кaжeмo, у пoтпунoсти 
риjeшeнa. Имaмo joш пaр 
сaстaнaкa гдje ћeмo дo 
пoчeткa нaстaвe риjeшити 
joш нeкe дeтaљe”, истичe 
дирeктoр Aктивa Здрaвкo 
Будимир. 

ШКOЛE СПРEMНE ЗA СTAРE И НOВE ЂAКE

Привoдe сe крajу припрeмe зa нoву шкoлску гoдину

Брдaр Mиркoвић: 
- Зa oбрaзoвaњe имaмo рeдoв-

нa и вaнрeднa срeдствa

Будимир: - Припрeмe иду плa-
нирaнoм динaмикoм

Текст:  Гордана Каурин

Представници Фондације „Про-
гресус“ промовисали су у При-
једору јавни позив за додјелу 
бесповратних средстава пољо-
привредним произвођачима и, 
по први пут, и прерађивачима за 
набавку механизације, опреме 
и алата мађарске производње, у 
оквиру пројекта подршке Владе 
Мађарске пољопривредницима 
у Српској за 2023. годину. 

Љубан Балтић из Трнопоља, који 
се бави производњом млијека, 
каже да је ово веoма важно за 
све пољопривреднике. Аплици-
рао је прошле године, а спреман 
је и ове да набави пријеко по-
требну роло пресу.
„Прошле године сам набавио 
приколицу за силажу, а сада пла-
нирам набавку роло пресе, тако 
да сматрам да је ово веома ин-
тересантно и повољно“, прича 
Балтић. 
Да су овакви пројекти веома 
важни за пољопривреднике, по-
тврдио је и начелник градског 
Одјељења за пољопривреду и 
рурални развој Жарко Тубин. 

Овом одјељењу пристиже све 
више захтјева за подстицаје за 
набавку механизације путем 
пројекта Владе Мађарске. 
„Првенствено због тога, јер је 
механизација на терену веома 
застарјела, а путем ових проје-
ката се могу остварити велики 
бенефити. Лани је у овај програм 
било укључено 10 пољопривред-
них произвођача, а ове године 
очекујемо да то буде већи број“, 
навео је Тубин.
Директор Фондације „Прогре-
сус“ Андреа Јаглица истакла је 
да је ово почетак презентације 
јавног позива за ову годину, а 
биће одржана у већини градова 
и општина у Српској, те у Брчко 
дистрикту.
„Већина досадашњих корисника 
има основне имформације, а ми 
смо већ неко вријеме на терену 
у контакту са пољопривредним 
произвођачима и прерађивачи-
ма“, рекла је Јаглица.
Субвенција Владе Мађарске по 
кориснику је до 70 одсто вријед-
ности набављене машине или до 
25.000 евра, а позив је отворен 
до 14. октобра.

ВАЖНА ПОДРШКА МАЂАРСКЕ 
ВЛАДЕ ЗА НАБАВКУ МЕХАНИЗАЦИЈЕ
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Текст:  Мира Згоњанин

Литургијом, поменом и 
полагањем вијенаца код 
Спомен-обиљежја у засе-
оку Заједнице код Трно-
поља, обиљежене су 82 го-
дине од страдања српског 
становиштва овог краја. 
Усташе су овдје од 31. јула 
до 2. августа 1941. године на 
звјерски начин, без испаље-
ног метка, побиле преко 400 
невиних цивила, међу који-
ма је, осим два Украјинца, 
било српско становништво 
поткозарских села. 

Заједнице су биле једно од 
првих стратишта поткозар-
ског народа у Другом свјет-
ском рату. Болне успомене 

на жртве покоља данас дије-
ле њихови потомци и пре-
живјели свједоци. 
“Имао сам само мјесец и по 
дана када ми је на овом мје-
сту заклан отац. Причали су 
ми да су људи били натово-
рени на коњска кола, неке су 
и вукли. Руке су им биле за-
везане. Сад имам 82 године 
и толико је прошло од када 
је мој  отац овд је заклан“, 
прича Живко Гаврановић из 
Средње Ламовите. Сјећање 
на стравичан злочин чува и 
старина Раде Радивојац. Пре-
живјели логораш Јасеновца 
тада је имао само 11 година 
и пуком срећом избјегао је 
смрт. У Заједницама су му од 
звјерске усташке руке стра-
дали отац, стриц и брат. 

“Сви сем мене”, каже Ради-
војац којег унука сад доводи 
у спомен-подручје у Заједни-
цама. 
“Тешко ми је, али морам 
доћи. Овд је су биле над-
стрешнице за стоку. Дове-
ли су људе ту и свачим су их 
убијали, сјекирама и вила-
ма. Свачим, сем оружјем”, 
каже Радивојац и додаје да 
је пуким случајем преживио 
и Јасеновац. 
Драгослав Кабић, представ-
ник Градске управе Прије-
дор, рекао је да о Заједници-
ма треба говорити и треба их 
посјећивати, не само на го-
дишњицу помена, већ стал-
но. 
“Ово је можда једно од нај-
већих стратишта српског 

народа које је дуго година 
скривано од стране комуни-
стичких власти. Вјероватно 
да оправдају бошњачки на-
род који је тад живио овд је, 
а који су били припадници 
усташких јединица“, каже Ка-
бић. Додаје да овд је има још 
живих свједока стравичног 
покоља који се сјећају тога 
шта се догодило у три љетна 
дана 1941. године.
“Кажу да је овд је некад се-

дам дана дисала земља од 
страшног покоља. Одавде 
треба послати поруку мира, 
без обзира шта се све десило 
на овом мјесту, али не тре-
ба заборавити и нове гене-
рације стално подсјећати на 
страшни злочин који се де-
сио према српском народу“, 

рекао је Кабић. 
Ранко Колар, в.д. начелника 
градског Од јељења за борач-
ко-инвалидску заштиту, ре-
као је да су Заједнице “мјесто 
наше опомене”. 
“Да никад не заборавимо 
оваква мјеста и да се никад и 
никоме овако нешто не деси. 
Ово мјесто треба сваке годи-
не да посјећујемо, да се оку-
пљамо, да чувамо традицију 
нашег народа, наше борбе за 

ослобођење из НОБ-а и Одб-
рамбено-отаџбинског рата”, 
поручио је Колар. 
Бројне делегације положи-
ле су вијенце код Спомен-
обиљежја посвећеног жртва-
ма усташког масакра, које је 
овд је изграђено 80- тих годи-
на прошлог вијека. 

Раде Радивојац, преживјели логораш Јасеновца, 
тада је имао само 11 година. У Заједницама су му 
од звјерске усташке руке страдали отац, стриц и 
брат. 

ЗАЈЕДНИЦЕ: БОЛНО СЈЕЋАЊЕ НА 
ЖРТВЕ УСТАШКОГ ТЕРОРА

Текст:  Мирјана Шодић

Република Српска треба да 
добије нешто више од 32 
милиона КМ за подршку 
енергетски сиромашним 
потрошачима, а на списку 
корисника су и пензионери 
чија је пензија мања од 350 
КМ. Како појашњавају у ре-
сорном министарству, ријеч 
је о инструменту претпри-
ступне помоћи ИПА три Ев-
ропске уније за 2023. годину.

“Након прикупљања подата-
ка из Центра за социјални 
рад, утврдили смо да се 
на овом списку налази око 
36.000 грађана, а финансије-
ри из Европе тражили су да то 
буде између 50.000 и 60.000. 
Иако још нема коначног спи-
ска, процјена је да би сваки 
корисник требало да добије 
око 500 КМ”, рекао је помоћ-
ник министра за социјалну, 
породичну и дјечију заштиту 
Владимир Макарић. 
За остваривање помоћи, пен-

зионери се неће, као раније, 
пријављивати центрима за 
социјални рад, нити је по-
требно да им достављају 
било какву документацију, 
али ће се радити провјере и 
допуњавати спискови са ко-
рисницима који су у међув-
ремену остварили право на 
пензију. 
“Фонд ПИО ће доставити по-
датке Министарству здравља 
и социјалне заштите РС. Ову 
врсту помоћи ће добити сви 
пензионери у РС који имају 

пензију до 350 КМ, осим ко-
рисника сразмјерне пензије. 
То су корисници који осим у 
РС остварују право на пензију 
и у Федерацији БиХ или некој 
другој земљи. Право на овак-
ву врсту подршке има само 
један члан домаћинства”, до-
дао је Макарић. 
У приједорском Удружењу 
пензионера захвални су на 
овој помоћи, која ће много 
значити корисницима најни-
же пензије. 
“Исто тако бих 
з а м о л и о 
надлеж-
не да та 
п о м о ћ 
буде ре-
а л и з о -
в а н а 

што прије, јер сезона гријања 
нам је пред носом. Удружење 
пензионера града Приједо-
ра се није смјело упуштати 
у активност набавке огрев-
ног дрвета преко одређених 
предузећа која се тиме баве, 
из разлога што нам нико није 
могао гарантовати квалитет 
и динамику испоруке дрв-
них сортимената”, истакао 
је предсједник Удружења 
пензионера града Приједора 
Слободан Брдар. 
Раније је дефинисано да на 
ову врсту подршке могу рачу-
нати корисници права из об-
ласти социјалне заштите, ко-
рисници права на додатак на 
дјецу и незапослени борци 
од прве до пете категорије. 

Влада Српске се на про-
ширење обухвата ко-

рисника финансијске 
помоћи за трошкове 
гријања одлучила, с 
обзиром на велико 
интересовање за 
овај вид помоћи 
који је у прет-
ходном периоду 
исказан управо 
из категорије 
пензионера.

ПОМОЋ ЗА ГРИЈАЊЕ ПЕНЗИОНЕРИМА С ПЕНЗИЈОМ ИСПОД 350 КМ

Слободан Брдар: Много значи помоћ пензионерима 
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   Душко Милетић, вршилац дужности директора "Топлане"

Текст:  Мирјана Шодић

Како теку припреме за нову 
сезону гријања? Да ли ће 
“Топлана” имати довољно 
дрвне сјечке? 
- Имамо 7.000 тона биомасе 
на лагеру. То је довољно за 
гријање до краја децембра. 
Тренутно имамо потписане 
уговоре са три добављача. У 
току је тендер за дрвну сјеч-
ку, а у септембру би треба-
ли потписати и те уговоре. 
Што се тиче наредне сезоне 
гријања, имаћемо потписане 
уговоре са свим добављачи-
ма дрвне сјечке, а на њима је 
да их испоштују. У протеклим 
сезонама завршавали смо 
свој дио посла, али свака се-
зона је тешка, зато се надамо 
да ће ова која је пред нама 
бити бар мало лакша. 

Када је ријеч о сервисирању 
обавеза “Топлане”, раније 
сте помињали да без помоћи 
Града не би могли функцио-
нисати. Колика су тренутна 
дуговања “Топлане”?
- Прије двије године, када 
сам постављен за вршиоца 
дужности директора “Топла-
не”, обавезе овог предузећа 
биле су преко 36.000.000 КМ, 
а за ове двије године смање-
не су на 33.100.000 КМ. “То-
плана” је у ранијем периоду 
подизала кредите, како би 
исплаћивала добављачима 
дугове. Тако су се те обавезе 
из године у годину гомилале. 
Ми тренутно плаћамо креди-
те из 2012. године за мазут 
који је утрошен. Мазут је за 
једну сезону коштао далеко 
више него што је “Топлана” 
имала прихода, тако да су се 
до прије двије године та дуго-
вања гомилала. Сва имовина 
“Топлане” је под хипотеком 
и ми више не можемо да се 
задужујемо. Град Приједор 
плаћа кредит Европској бан-
ци за обнову и развој, као и 

дио дуга добављачима. Без 
подршке Града, не би могли 
функционисати. 

Колико је грађана прикљу-
чено на систем централног 
гријања? Колико износе 
укупна дуговања грађана? 
- “Топлана” тренутно броји 
3.467 корисника. Од 2013. до 
2022. године 547 корисни-
ка се одјавило, а од 2019. до 
2022. године 180 корисника 
се прикључило на градско 
гријање. Физичка лица “То-
плани” дугују око 4.600.000 
КМ, а правна око 900.000 КМ.
 

Познато је да је топловодна 
мрежа у лошем стању и да је 
стара преко 40 година. Шта 
је до сада урађено по том 
питању? 
- У току једне сезоне гријања 
имамо преко 100 пуцања и 
ископа. Сналазимо се како 
знамо и завршимо тај дио 
посла да можемо да изнесе-
мо крај сезоне гријања. Када 
завршимо сезону, крећемо 
са ремонтом дијелова који 
су критични и гдје оцијенимо 
да је мрежа лоша и да треба 
да је замијенимо, како не би 
дошло до веће хаварије. На 
крају прошле сезоне кренули 

смо са ремонтом и ти радови 
се приводе крају. Око 200 ме-
тара вреловода је измијење-
но и око 70 метара топлово-
да. У те радове уложено је 
око 100.000 КМ. Очекујемо 
да ће бити пуцања мреже и у 
наредној сезони. Имамо око 
11 километара вреловодне 
мреже. То јесте мало, али не-

мамо могућности да већи дио 
измијенимо. Пошто се врши 
реконструкција Улице ми-
трополита Петра Зимоњића 
у насељу Пећани, ми ћемо 
на том дијелу да измијенимо 
сву мрежу, да не би дошло до 
кварова када се заврши ре-
конструкција те улице.  

"ПРИМОРАНИ СМО НА 
ПОВЕЋАЊЕ ЦИЈЕНЕ ГРИЈАЊА!"

“Због поскупљења енергената и сировина, приморани смо да од нове се-
зоне подигнемо цијене гријања. Након силних калкулација, утврдили 

смо да би ‘Топлана’ нормално функционисала, ако би цијене гријања 
биле увећане за 60 одсто. Сматрамо да то није реално и да је то ве-

лики износ. У току су преговори са представницима Удружења за 
заштиту потрошача, како бисмо утврдили која би то цијена била 

оптимална и прихватљива за грађане. Након тога ћемо захтјев 
за повећање цијена гријања упутити Скупштини града Прије-
дора”, истакао је за “Козарски вјесник” вршилац дужности 
директора приједорске “Топлане” Душко Милетић. 

“Топлана” функционише са великим губитком, 
јер су остале обавезе из претходног периода. 
Тренутна цијена гријања за физичка лица из-
носи 1,73 КМ по метру квадратном, а за правна 
лица 3,46 КМ, појашњава Милетић.  

"Топлана" има 3.467 корисника
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Текст:  Ведрана Нишевић

У приједорском преду-
зећу “Комуналне услуге” 
најављују нове цијене 
услуга. По ријечима ди-
ректора Далибора Грабе-
жа, годину су започели са 
најнижом цијеном рада, 
што им је додатно отежа-
ло пословање. 

“Надам се да ћемо у неких 
мјесец дана доћи до нових 
цијена, да бисмо могли да 
послујемо. Правимо анализу 
и потрудићемо се да та ције-
на буде прихватљива и за 
грађане и за нас’’, истакао је 
Далибор Грабеж.  
Ово предузеће обухвата 10 
обрачунских јединица и ши-
рок спектар дјелатности. 
Поред прикупљања, одво-
за и збрињавања мјешо-
витог комуналног отпада, 
баве се чишћењем, прањем 
и кошењем јавних повр-
шина те уређењем града и 
управљањем градским гро-
бљем. Ту је и хигијеничарска 
служба, грађевинска опе-
ратива у оквиру које је про-

ширен обим послова, а сада 
имају и санацију кровова. 

“Најобимнија је радна је-
диница која се бави при-

купљањем, одвозом и 
збрињавањем отпада. 
Ту је и градско гро-
бље, с тим да и друге 
радне јединице по-
слују позитивно”, 

појашњава Гра-
беж. 

Он је указао на 
проблем каба-
стог отпада, 

јер грађани 
заборављају 

да контејнери служе за одвоз 
мјешовитог отпада. 
“Грађани одлажу кабасти 
отпад поред контејнера и 
тако стварају проблеме ко-
муналцима. Сваке године 
у априлу је акција бесплат-
ног одвоза кабастог отпада, 
а осталих мјесеци, грађани 
су дужни да нам се обрате 
уколико посједују такав от-
пад и да за ту услугу плате 
накнаду која је дефинисана 
цјеновником. Цијена зависи 

од километраже и количине 
отпада, а креће се од 30 до 
100 КМ. Чекамо и нову од-
луку о комуналном реду која 
се тиче прикупљања отпа-
да. Покушаћемо да, кроз ту 
одлуку, одредимо неколико 
локација у граду за изградњу 
рециклажног дворишта, гдје 
ће грађани имати могућност 
да возе кабасти отпад”, поја-
шњава Грабеж. 
Механизација ‘’Комуналних 
услуга’’ прилично је стара. У 
протекле двије године, наба-
вили су два камиона за одвоз 
смећа, једну мултифункци-

оналну машину за кошење 
јавних површина, два мања 
камиона путара и механиза-
цију за кошење. 
“Имамо проблема око тешке 
механизације када је ријеч о 
раду на депонији. Дотрајао је 
булдожер и ровокопач. При-
јавили смо се на јавни позив 
који је расписала ИРБ и до-
били грант у износу 100.000 
КМ. То је половина потреб-
ног износа, а остатак је из 
наших властитих средстава. 

Ускоро ће нам стићи нова ау-
то-чистилица која ће унапри-
једити рад нашег предузећа”, 
истиче Грабеж. 
Наплатом су задовољни 
иако, поред текућих рачуна, 
имају заостатак из ранијег 
периода.
“Покушавамо да дођемо у 
контакт са свим нашим ко-
рисницима и да дуговања 
која имају рјешавамо на 
најлакши начин. У мањем 
броју случајева принуђени 
смо да наплату радимо пу-
тем суда”, јасан је директор 
“Комуналних услуга”. 

Осврћући се на сарадњу са 
локалном управом, Грабеж 
истиче да је она добра, како 
у рјешавању одређених про-
блема, тако и када је ријеч о 
набавци механизације.
“Прошле године, Град је дао 
пола износа за мултифункци-
оналне машине. Издвојили 
су и средства за изградњу 
азила”, рекао је Далибор Гра-
беж. 
Он је подсјетио да ће првог 
септембра бити домаћини 

сусрета партнерских кому-
налних предузећа из ширег 
региона. 
“Биће ту директори из Ма-
кедоније, Црне Горе, Србије 
и Босне и Херцеговине. Пла-
нирали смо да одржимо 
сајам комуналне опреме. То 
ће бити прилика да се раз-
мијене одређена искуства, 
да видимо шта све има на 
тржишту. Прилика је то и да 
Приједор представимо у нај-
бољем свјетлу, са његовим 
културним, туристичким и 
привредним потенцијалима. 
Прије двије године имали 
смо сличан сусрет, али ово 
сад ће бити на већем нивоу”, 
рекао је Грабеж.

Грабеж: НОВЕ ЦИЈЕНЕ УСЛУГА

НОВИ АЗИЛ 
НА 200 КВАДРАТА

Одговарајући на питање 
о најављеној изградњи 
новог азила за псе, Дали-
бор Грабеж је рекао да су 
прибавили сву потребну 
документацију, од ло-
кацијских услова, преко 
грађевинске дозволе, до 
сагласности “Шума Репу-
блике Српске” на дио зе-
мљишта на депонији гдје 
ће се градити азил. 
“Надам се да ћемо у овом 
мјесецу започети са ра-
довима. Имамо пројекат 
одраније, а 85.000 КМ смо 
добили од Градске упра-
ве Приједор за изградњу 
новог азила на површини 
од 200 метара квадрат-
них. Надамо се да ће азил 
моћи да задовољи све 
потребе када је ријеч о 
збрињавању паса лута-
лица”, навео је директор 
приједорског комуналног 
предузећа. 

Мултифункционална машина

Текст:  Мирјана Шодић

У оквиру акције “За срећно 
дјетињство” коју је покренуо 
Град Приједор у сарадњи са 
привредницима, до сада је 
изграђено преко 40 игра-
лишта за најмлађе. 
Дјечије игралиште у прије-

дорском насељу Гомјеница 
изграђено је 2021. године. 
Ово је мјесто за игру и дру-
жење најмлађих, али и њи-
хових породица, кажу мјеш-
тани.
“Много нам значи играли-
ште. Имам двије унуке, из-
ведем их из куће и доведем 

овдје, да нису уз телефон и 
компјутер. Да имају своје 
дјетињство”, истакла је Зори-
ца Половина из овог насеља. 
Предсједник Савјета мјесне 
заједнице Гомјеница Владо 
Вуковић истиче да је дјечије 
игралиште у овом приједор-
ском насељу било одавно по-

требно.
“Сада имамо чиме да се по-
хвалимо. Сматрам да про-
стор за најмлађе треба да 
има свака мјесна заједница”, 
истакао је он. 
Акцију “За срећно дјетињст-
во” Град Приједор спроводи 
већ трећу годину. Одазвало 
се преко 20 привредника. 
“Свима нам је циљ да наши 
најмлађи суграђани од ма-
лих ногу уче о здравом начи-

ну живота, спорту и соција-
лизацији. Сматрамо да је ово 
прави пут који смо им пока-
зали од њихових првих кора-
ка”, истакла је шеф Кабинета 
градоначелника Приједора 
Данијела Додош. 
Осим градских и приград-
ских насеља, нова дјечија иг-
ралишта добила су и сеоска 
подручја. Уређена су школ-
ска дворишта, као и спортски 
терени. 

УСКОРО ИГРАЛИШТЕ ЗА ДЈЕЦУ СА РАЗВОЈНИМ СМЕТЊАМА 

Ново игралиште добиће и дјеца са развојним сметњама. 
Биће изграђено у  насељу Пећани, у дворишту Удружења “Не-
вен”. Средства за изградњу овог игралишта у износу од 7.500 
КМ, Граду Приједору дозначио је Фонд за професионалну ре-
хабилитацију и запошљавање инвалида Републике Српске. 
“Ново игралиште је од великог значаја за ову популацију. 
Највише за њихове активности на отвореном. Реквизите које 
ћемо добити и који ће бити постављени у нашем дворишту, 
моћи ће да користе не само наши корисници већ и остала 
дјеца са развојним сметњама у овом дијелу града”, истакла 
је предсједник Удружења “Невен” Весна Берић.  

ИЗГРАЂЕНО ПРЕКО 40 ИГРАЛИШТАИЗГРАЂЕНО ПРЕКО 40 ИГРАЛИШТА 
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Текст:  Мира Згоњанин

Приједор би у наредној 
години, судећи по броју 
зграда у изградњи, могао 
бити богатији за најмање 
стотињак станова. Услов-
но речено, може се гово-
рити о буму станоградње 
на који није утицала ни 
прилично висока цијена 
грађевинског материјала. 
У предности је ипак био 
интерес купаца за стано-
вима који се, према твр-
дњи упућених, продају с 
темеља.

Када је градња у питању, на 
цијени су углавном мањи ста-
нови. Инвеститори имају јед-
ноставну логику, задовољити 
потребе купца и зарадити. 
Тврде да се прати квалитет 
градње, трендови у грађењу, 
помно статика, сеизмолошка 
испитивања. Тако би зграда 
чију градњу потписује инве-
ститор Драган Драгојевић 
требала издржати земљотрес 
јачине 8,5 степени Мерка-
лијеве скале. Овај инвеститор 
нема проблема с продајом 
станова. Објашњава и зашто, 
али и ко су купци. 
„По мом мишљењу, двије 
ситуације доводе до бума 
станоградње: једна је социо-
лошка, гд је родитељи и д је-
ца не могу живјети заједно 
па се тражи начин да се раз-
двоје. Други је потреба наше 
дијаспоре, људи који живе у 
иностранству, и припремају 
себи некакав пензиони од-
ступ, како би могли купљене 
станове мало рентирати и 
зарадити неки ‘динар’“, каже 
Драгојевић.
У Приједору је увијек постоја-
ла потражња за око стотињак 

станова годишње,  каже 
Неџад Решић, власник и ди-
ректор фирме „Агент-Enex“. 
Раније се нису тражиле не-
кретнине онолико колико се 
траже у посљедњих годину 
и по дана, па се није ни при-
мјећивало да се толико гра-
ди.
„Потражња је посљедњих 
годину дана доста порасла. 
Претпоставка је да је узро-
кована инфлацијом. Људи се 
боје чувати новац на банкама 
и код куће. Некако најсигур-
нија варијанта да би се сачу-
вала вриједност новца је у не-
кретнинама. Када је ријеч о 
купцима, отприлике станове 

подједнако купују  и домаћи 
купци и дијаспора, с тим да 
кад је ријеч о домаћим куп-
цима, та куповина углавном 
иде путем стамбених креди-
та“, објашњава Решић.
Цијена квадрата стана за-
виси од локације, од тога да 
ли је стара или нова градња, 
од квадратуре и слично. У 
Приједору она, када су ста-
нови у питању,  износи од 
1.800 до 2.700 КМ по квадра-
ту. Надувана или не, купаца 
има, мада је за неке стан још 
увијек само сан. 
„Скупо је за неког са просјеч-
ном платом. Тај себи не може 
приуштити ни кредит ни стан. 

И станарине су скупе, тешка 
времена за ријешити стамбе-
но питање“, каже Приједор-
чанка Нада Лазић. 
На цијену, према тврдњи ин-
веститора, утичу и такозвани 
невидљиви трошкови. Од 
пројектне документације до 

разноразних контрола, над-
зора и сагласности. 
„Цијена ко цијена, купцу 
је увијек велика, продавцу 
мала. Један сам од ријетких 
који је своју цијену истакао“, 
рекао је инвеститор Драгоје-
вић. 

Бум станоградње и на приједорском тржишту некретнина

СЛАБА ПОТРАЖЊА ЗА КУЋАМА
Упркос високим цијенама, стамбени квадрати имају своје 
купце. Неџад Решић каже да се станови на добрим лока-
цијама могу веома брзо продати, буквално за дан, док 
они у новој градњи прођу имају већ с темеља. Међутим, 
не траже се куће и мањи пословни простори. Ако је за 
утјеху, квадрат стана у Бањалуци је дупло скупљи него 
овај приједорски. Инвеститори не очекују пораст, али ни 
пад цијена стамбених квадрата, као ни пад потражње за 
овом врстом некретнина.

Текст:  Бојана Мајсторовић

У Приједору је до 15. ав-
густа ове године наплаће-
но 1.303.345 марака по-
реза на непокретности. 
Из приједорског Подруч-
ног центра Пореске упра-
ве Републике Српске оче-
кују да до краја године по 
овом основу буде уплаће-
но још око милион мара-
ка, чиме ће бити испуњен 
планирани приход од по-
реза на непокретности у 
буџету Града.

Рачуне за порез на непо-
кретности ове године По-
реска управа је послала на 
21.798 адреса у Приједору, 
што је за око 1.000 више 
него прошле године. Већи 
број рачуна резултат је и 
пријављивања непокретно-
сти у новим насељима које 
су мјештани легализовали. 
Будући да је крајем прошле 

године усвојена измијење-
на Одлука о именима улица, 
рачуни су послати у јуну, што 
је два мјесеца касније него 
претходних година. Руко-
водилац Подручног центра 
Приједор Пореске управе 
РС Предраг Пуђа каже да то 
није негативно утицало на 
износ наплате.
 „Ове године наплаћено је 
1.303.345 КМ и више је за 
80.000 КМ у односу на прош-
лу годину. Реализација је ис-
пуњена до сада са оним што 
је предвиђено, надамо се да 
ће до краја године бити ис-
пуњено и од стране грађана 
и Пореске управе све што је 
планирано“, рекао је Пуђа.
Начелница Одјељења за 
финансије града Приједора 
Маја Кунић подсјећа да је 
у локалној каси ове године 
планирано 2.310.000 марака 
прихода од пореза на непо-
кретности. 
„Повећање прихода од по-
реза по овом основу ће бити 

из разлога што је Скупшти-
на града донијела одлуку о 
повећању вриједности не-
покретности по квадратном 
метру по занама у граду. 
Усвојила је и пореску стопу 
од 0,18 одсто која се није 
мијењала у односу на прош-

лу годину. Овај пут грађани 
ће имато од 20 до 25 одсто 
већи износ на рачунима. 
Примјећено је да је у другом 
кварталу нешто мало већи 
приход од пореза на непо-
кретности у односу на први 
квартал“, каже Кунићева.

Порез на непокретности 
може да се плати у двије го-
дишње рате. Сви који желе, 
рачуне за овај порез могу 
добити на мејл адресу. Овај 
начин доставе рачуна најви-
ше користе они који бораве 
у иностранству. 

НАПЛАЋЕНО 1,3 МИЛИОНА КМ ПОРЕЗА НА НЕПОКРЕТНОСТИНАПЛАЋЕНО 1,3 МИЛИОНА КМ ПОРЕЗА НА НЕПОКРЕТНОСТИ

СТАНОВИ НИКАД СКУПЉИ, ПРОДАЈА ЦВЈЕТА
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Текст:  Ведрана Нишевић

Резултати рада за јул, предо-
чени су на редовној конфе-
ренцији за новинаре у По-
лицијској управи Приједор. 
Истакнуто је да је у том мје-
сецу било 111 саобраћајних 
незгода, што је за 20 више у 
односу на исти период прош-
ле године. 

На подручју Полицијске упра-
ве Приједор, у јулу су евиден-
тирана 74 кривична дјела, од-
носно за пет мање у односу 
на упоредни период прошле 
године. По непознатом извр-
шиоцу, евидентирано је 21 
кривично дјело, саопштио је 
Драган Милојица, начелник 
ове управе.
‘’Укупна расвијетљеност при-
јављених кривичних дјела 
износи 84,2 одсто. У извје-
штајном периоду није било 
тежих кривичних дјела, нити 

прекршаја који би изазвали 
веће узнемирење јавности и 
грађана. Сви јавни скупови 
који су одржани у јулу, про-
текли су без инцидената’’, до-
дао је Милојица.
Из категорије крађе евиден-
тирано је 16 кривичних дјела, 
а одузето је 12 грама кокаина 
и 70 грама марихуане.

‘’У овој активности одузи-
мања марихуане, једно лице 
смо лишили слободе на под-
ручју града Приједора. Лице 
је са подручја Бања Луке, па 
смо у сарадњи са ПУ Бања 
Лука извршили претрес гдје 
смо пронашли још одређену 
количину марихуане и ста-
бљику која је узгојена у вје-

штачким лабораторијским 
условима’’, рекао је начелник 
Сектора криминалистичке 
полиције, Горан Каран.
Евидентирано је 1.906 прекр-
шаја из области безбједности 
саобраћаја. Забиљежено је 
111 саобраћајних незгода, 
што је за 20 више у односу на 
јул прошле године. 
‘’Нисмо имали саобраћајних 
незгода са смртном посљеди-

цом, а прошле године у истом 
мјесецу била је једна. Имали 
смо шест саобраћајних незго-
да са теже повријеђеним ли-
цима и 27 са лакше, док је 78 

незгода за посљедицу има-
ло само материјалну штету. 
Укупно је страдало 45 лица, 
шест теже повријеђених и 
39 лакше. Из саобраћаја су 
искључена 44 возила и 268 
возача’’, нагласио је начелник 
Сектора полиције, Зоран Јеж. 
Полицијска управа Приједор 
током овог и наредног мјесе-
ца реализује акцију МУП-а РС 
‘’Стоп просјачењу’’ са циљем 

сузбијања просјачења на 
подручју приједорске регије. 
Преузима се и низ активно-
сти поводом почетка нове 
школске године. 

Начелник Полицијске управе Приједор Драган Милоји-
ца изразио је задовољство што је обиљежавање Дана 
сјећања на све страдале и прогнане Србе у погрому 
‘’Олуја’’, 4. августа, протекло без инцидената. Милојица 
је нагласио да су сложене послове обезбјеђења чиниле 
интензивне припреме од двије седмице. Начелник Сек-
тора полиције Зоран Јеж захвалио је грађанима, јер су 
испоштовали сва полицијска упутства. 

У ЈУЛУ 111 САОБРАЋАЈНИХ НЕЗГОДА НА ПОДРУЧЈУ РЕГИЈЕ

Текст:  Бранка Дакић

Школски распуст ближи се крају. 
Припреме за нову школску годину 
већ су почеле. За већину родитеља, 
ово је један од највећих годишњих 
издатака, јер уџбеници, школски 
прибор, али и одјећа и обућа нису 
нимало јефтини.

Дејана Топић Даљевић мајка је два 
школарца. Каже да јој је потребно 
минимално 500 марака да их спреми 
за школу. 
“Имам два школарца, који иду у чет-
врти и седми разред. За четврти раз-
ред добијамо књиге бесплатно, а за 
седми сам успјела набавити половне 
уџбенике, али како сам видјела на 
сајту Завода за уџбенике, мораћемо 
купити седам нових уџбеника, јер 
су штампани нови. Поред уџбеника, 
ту су свеске, оловке, бојице, а да не 
причам о одјећи и обући”, истакла је 
она.
Нови уџбеници већ су стигли у књи-
жаре. Цијене су исте као и прошле 
године, па тако комплет уџбеника за 
шести разред кошта 208 марака, за 
седми 230, осми 250, а за девети 239 
марака.
“Ово су цијене без страних језика, од-
носно без другог страног језика, јер 
се други страни језик купује, односно 
набавља према опредјељењима ро-
дитеља. У свим књижарама Завода 

за уџбенике доступна је богата по-
нуда школског прибора. Цијене смо 
прилагодили потребама родитеља”, 
рекла је Весна Суботић, извршни ди-
ректор Сектора издавачке дјелатно-
сти у Заводу за уџбенике и наставна 
средства Републике Српске.
И ове године, Влада Републике Ср-
пске обезбиједила је средства за бес-
платне уџбенике за све ученике од 
првог до четвртог разреда основне 
школе, за побједнике републичких 
такмичења, те за оне од петог до де-
ветог разреда који су треће и наред-
но дијете по рођењу у породици. 
“Влада Републике Српске доније-
ла је одлуку о повећању обухвата 
дјеце која остварују право на бес-
платне уџбенике од петог до деве-
тог разреда, а у складу са њом биће 
обезбијеђени бесплатни уџбеници 
и за кориснике права на додатак за 
помоћ и његу другог лица, као и за 
дјецу кориснике права на личну ин-
валиднину у складу са Законом о со-
цијалној заштити Републике Српске”, 
навели су из Министарства просвјете 
и културе Републике Српске.
Поред уџбеника које обезбјеђује 
ресорно министарство за наведене 
категорије ученика, Министарство 
породице, омладине и спорта обез-
биједиће бесплатне уџбенике за од-
ликаше из породица са четворо и 
више дјеце и то за ђаке од петог до 
деветог разреда.

Уџбеници стигли у књижаре

КОЛИКО ЈЕ НОВЦА ПОТРЕБНО КОЛИКО ЈЕ НОВЦА ПОТРЕБНО 
ЗА ОПРЕМАЊЕ ШКОЛАРЦА?ЗА ОПРЕМАЊЕ ШКОЛАРЦА?

Текст:  Гордана Каурин

Да ли су плате одавно изгубиле 
трку с инфлацијом и да ли макар 
оне просјечне могу испратити бар 
половину синдикалне потрошачке 
корпе? Простом рачуницом, за јед-
ну синдикалну потрошачку корпу у 
јуну требало је издвојити чак двије 
просјечне плате, док они на мини-
малцу морају одвојити 3,5 плате. 
Минимална плата у Републици Ср-
пској је 700 КМ, а према подацима 
Савеза синдиката Републике Српске, 

п о т р о ш а ч к а 
синди-

к а л н а 
корпа за јун 

износи 2.472 КМ, док је просјечна 
јунска плата била 1.284 КМ. Многи 
суграђани тврде да никако не могу 
изаћи на крај с платом или пензијом 
нити подмирити основне ставке из 
потрошачке корпе. Да је стање све 
теже, а цијене све веће, потврђује и 
Муриса Марић, извршни директор 
Удружења грађана „ДОН“.
„Потрошачка корпа је већ одав-
но близу 3.000 КМ и поставља се 
питање колико то грађана у овом 

тренутку у Српској има толику пла-
ту да бисмо могли причати о одно-
су потрошачке корпе и плате? Када 
мјеримо потрошачку корпу и број 
артикала у њој, основне животне на-
мирнице, онда причамо и о овој на-
шој минималној плати од 700 КМ. С 
друге стране, расла је и плата да би 
се колико-толико задржао радник, 
али то није ни близу довољно“, на-
води Марићева. Додаје да је цијена 
комуналних услуга порасла те да су 
пред грађанима додатни трошкови.
„Видимо шта све у јесен треба роди-
тељима да приреме дјецу за школу, 
па је ту и набавка огрева, прављење 
зимнице. То су све ставке које изи-
скују пуно новца, а чињеница је и 
да огроман дио издвајамо за храну. 
Овдје је ријеч о преживљавању, а 

не о пристојном животу с пристој-
ном платом“, истиче она. 

Драгана Врабичић, предсједни-

ца Синдиката радника грађевинар-
ства и стамбено-комуналне дјелат-
ности те члан Предсједништва СС 
РС, наводи да од синдикалне потро-
шачке корпе, близу 50 одсто покри-
вају трошкови прехране.
“То  нам јасно говори да грађани чак 
не могу да покрију ни те трошкове 
за храну. Иде нам септембар, нова 
школска година, набавка уџбеника, 
школског прибора, одјећа, обућа, 
све то треба купити, а како и од чега? 
Мислим да су радници у Републици 
Српској у јако тешкој ситуацији, по-
готово они с минималном и просјеч-
ном платом“, каже Врабичићева.

ДВИЈЕ ПРОСЈЕЧНЕ ПЛАТЕ ЗА 
СИНДИКАЛНУ ПОТРОШАЧКУ КОРПУ

Породице у Републици Српској 
највише новца троше за прех-
рану, становање и комуналне 
услуге, те за текуће одржавање 
домаћинства. Потом новац из-

двајају за набавку одјеће и об-
уће, хигијену и његу здравља, 

превоз те образовање и културу. 

( Pixabay/илустрација)
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ПРEOБРAЖEЊE ГOСПOДЊE, MAНAСTИР И НAРOД КAO JEДНA ДУШA
Текст:  Зоран Совиљ 

У oргaнизaциjи Цeнтрa зa инфoрмисaњe и културу Кoзaрскa Дубицa и oвe oпштинe, уoчи Прeoбрaжeњa Гoспoдњeг, 
кoд Maнaстирa Moштaницa oдржaнo je трaдициoнaлнo вeчe ojкaчe. Нaступилo je 16 ojкaчких групa из приjeдoрскo-
бaњaлучкe рeгиje, a зa првa три мjeстa прeдсjeдник Рeпубликe Српскe Mилoрaд Дoдик, кojи je oтвoриo тaкмичeњe, 
oбeзбиjeдиo je вриjeднe нoвчaнe нaгрaдe. Зa 1. мjeстo кoje je припaлo Ojкaчкoj групи „Приjeдoр“, нoвчaнa нaгрaдa 
изнoси 10.000 КМ. Другoплaсирaнa je билa Mушкa пjeвaчкa групa „Tимaр“ из Jeлићкe, кojи су сa нaтпjeвaвaњa oти-
шли бoгaтиjи зa пeт хиљaдa мaрaкa. Tрeћe мjeстo и нaгрaдa у изнoсу oд три хиљaдe мaрaкa припaли су Ojкaчкoj 
групи „Синoви Кoзaрe“ из Tурjaкa кoд Грaдишкe. 

НAJБOЉE ПJEВAЛA OJКAЧКA ГРУПA „ПРИJEДOР“

Вишe oд 150 гoдинa, Maнaстир Moштaницa je дoмaћин нaрoднoм збoрoвaњу. У 
дeцeниjaмa изa нaс, збoрoвaњe крaси и пjeсмa ojкaчa, кoja je рoђeнa у нaрoду, сa 
њим трaje и дaлeкo сe чуje. Oвe гoдинe уoчи Прeoбрaжeњa Гoспoдњeг, 16 ojкaчких 
групa рaзвилo je пjeсму мoштaничкoм дoлинoм, чувajући трaдициjу, aли и бoрeћи 
сe зa вриjeднe нoвчaнe нaгрaдe. Пo oцjeни стручнoг жириja, нa oвoгoдишњeм нaт-
пjeвaвању кoд Maнaстирa Moштaницa нajбoљa je билa Ojкaчкa групa „Приjeдoр“. 
Нaгрaдe вeћ дугo прaтe нaступe oвe групe у кojoj истичу дa им je стaлнa жeљa 

дa ojкaчу и традициjу прeнoсe нaрaштajимa кojи дoлaзe. „Oвo je нaшa трaдициja, 
нaшa  пoткoзaрскa пjeсмa кoja сe пjeвa у oвим крajeвимa, дa нaши унуци и прaуну-
ци видe кaкo сe нeкaдa пjeвaлo. Дрaгo нaм je штo сe oргaнизуje свaкe гoдинe, дa 
сe окупљaмo у штo вeћeм брojу. Oвaквe мaнифeстaциje су и приликa дa пoкушaмo 
привући штo вишe млaдих дa нaм сe придружe, дa пjeвaмo зajeднo, a кaдa нaс 
вишe нe будe, дa нaстaвe нaшу трaдициjу кao штo смo je и ми нaслиjeдили oд 
прeдaкa нaших. Нaрaвнo дa нaм je дрaгo штo смo пoбиjeдили. Нoвчaнa нaгрaдa je 
вeликa и хвaлa прeдсjeднику Рeпубликe, aли пoстojи и oнa другa joш вeћa вриjeд-
нoст кojу свaкo oд нaс нoси у свoм срцу, кaдa ojкaчa прeкo грлa крeнe“, кaжe члaн 
пoбjeдничкe групe Mиркo Бoрисaвић. 

„СРПСКИ СOКOЛOВИ“ ПРВИ ЗAПJEВAЛИ

Чaст дa пjeсмoм oтвoрe Вeчe ojкaчe испрeд мaнaстирa, имaлa je приjeдoрскa Eтнo-групa „Српски сoколoви“, кoja дjeлуje у сaстaву КУД-
a „Кoзaрa“. У групи су зaдoвoљни кaкo je прoшao нaступ.
„Кaдa видитe oвoлики брoj пoсjeтилaцa, импрeсиje су извaнрeднe. Смaтрaм дa смo сe, штo кaжу, дoбрo пoкaзaли. Ниje лaкo бити први. 
Mислим дa je oвo jeднa извaнрeднa мaнифeстaциja, кojу трeбa и дaљe oдржaвaти. Eвo чули смo oд нaшeг прeдсjeдникa дa ћe oнa и 
сaдржajнo у нaрeдним гoдинaмa бити oбoгaћeнa и дa ћe бити joш, ja сe нaдaм, пoсjeћeниja и вишe прихвaћeнa oд нaшeг нaрoдa. Вaж-
нo je сaчувaти трaдициjу, a нaшa групa oкупљa и млaдe људe кojи ћe нaстaвити нaшим путeм”, кaжe члaн “Српских сoкoлoвa” Брaнкo 
Вaсилић. 

И ЖEНСКИ ГЛAС 
ДAЛEКO СE ЧУJE

Oткaд сe пjeвa ojкaчa нa 
oвим прoстoримa, пoрeд 
мушкaрaцa и жeнe су сe 
хвaтaлe у кoлo и свojим глaсoм 
чувaлe и ширилe трaдициjу. Ни 
oвoгoдишњe Вeчe ojкaчe кoд 
Maнaстирa Moштaницa ниje 
прoшлo бeз учeшћa жeнских 
ojкaчких групa. Meђу њимa 
je билa и Етнo-групa „Jaбукa“ 
из Кoзaрскe Дубицe, кoja je из 
слoжних грлa „прoсулa“ пjeсму 
мaнaстирскoм дoлинoм. „Нaмa 
пjeсмa мнoгo знaчи. Приje свeгa 
жeлимo дa oчувaмo нaшу трa-
дициjу, a дoбрo нaм дoђe и дa 
сe мaлo дружимo и oдмoримo 
oд свaкoднeвних oбaвeзa. Нa-
ступaмo пoнeгдje кaдa нaм 
дoзвoлe oбaвeзe и мaтeриjaл-
ни услoви, a Moштaницa je 
нeштo пoсeбнo. Tу имa нeчeг 
узвишeнoг и бoгoугoднoг 
и пoсeбнa je рaдoст бити и 
пjeвaти oвдje“, истичe Бoркa 
Личaнин, члaн групe. 
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Oткaд сe пjeвa ojкaчa нa 
oвим прoстoримa, пoрeд 
мушкaрaцa и жeнe су сe 
хвaтaлe у кoлo и свojим глaсoм 
чувaлe и ширилe трaдициjу. Ни 
oвoгoдишњe Вeчe ojкaчe кoд 
Maнaстирa Moштaницa ниje 
прoшлo бeз учeшћa жeнских 
ojкaчких групa. Meђу њимa 
je билa и Етнo-групa „Jaбукa“ 
из Кoзaрскe Дубицe, кoja je из 
слoжних грлa „прoсулa“ пjeсму 
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пjeсмa мнoгo знaчи. Приje свeгa 
жeлимo дa oчувaмo нaшу трa-
дициjу, a дoбрo нaм дoђe и дa 
сe мaлo дружимo и oдмoримo 
oд свaкoднeвних oбaвeзa. Нa-
ступaмo пoнeгдje кaдa нaм 
дoзвoлe oбaвeзe и мaтeриjaл-
ни услoви, a Moштaницa je 
нeштo пoсeбнo. Tу имa нeчeг 
узвишeнoг и бoгoугoднoг 
и пoсeбнa je рaдoст бити и 
пjeвaти oвдje“, истичe Бoркa 
Личaнин, члaн групe. 

ВИJEК И ПO MOШTAНИЦA ЗБOРУJE

Maнaстир Moштaницa дeцeниjaмa je дoмaћин нaрoднoм збoрoвaњу. И 
кaдa сe тихoвaлo и кaдa сe пjeвaлo, чувaнa je трaдициja 
и прeнoшeнa нa нoвa пoкoљeњa. Игумaн Maнa-
стирa Moштaницa, oтaц Сeргиje, пojaшњaвa збoг 
чeгa je тo вaжнo. „Moштaницa je дoмaћин нaрoд-
нoм збoрoвaњу вишe oд 150 гoдинa. Нaрoд кojи 
прeсjeчe свoje кoриjeнe, мoрa дa сe oсуши, кao 
и дрвo кaдa му сe прeсjeчe кoриjeн. Нaрoд кojи 
нe oдржaвa свojу трaдициjу и oбичaje, мoрa дa 
нeстaнe. Сви вeлики нaрoди у свиjeту тo рaдe, 
тaкo ни српски нaрoд нe трeбa дa будe изнимкa. 
Српски нaрoд имa чимe дa сe пoнoси нa oвим 
крajeвимa, a тo je дугaчкa истoриja, културa 
и трaдициja. Maнaстир oвдje прeкo oсaм 
виjeкoвa стojи чврстo, нeпoкoлeбљивo, 
oбнaвљaн свaки пут кaдa би биo 
уништaвaн. To je дoкaз пoстojaњa и 
oпстajaњa српскoг нaрoдa нa oвим 
прoстoримa и њeгoвe бoрбe зa 
свoje духoвнe вриjeднoсти“, нa-
глaшaвa oтaц Сeргиje.

ПРEOБРAЖEЊE И MOШTAНИЦA СУ 
НEРAСКИДИВO ПOВEЗAНИ

Дa би Ojкaчкo вeчe нa Moштaници имaлo 
тaкмичaрски кaрaктeр и вриjeднe нoвчaнe 
нaгрaдe, пoтрудиo сe прeдсjeдник Рeпу-
бликe Српскe Mилoрaд Дoдик. Oн je уoчи 
Прeoбрaжeњa Гoспoдњeг рeдoвaн мaнa-
стирски гoст. „Прeoбрaжeњe сe прoслaвљa 

ширoм Рeпубликe, aли oвдje у oквиру мaнa-
стирa тo имa пoсeбну дрaж, дa нe кaжeм 

митски кaрaктeр. Чињeницa je дa, кao 
штo je игумaн рeкao, oсaм виjeкoвa 

oвдje стojи нaшa бoгoмoљa, Срби сe 
oкo њe oкупљajу, никaдa нису oду-
стaли. Нeкoликo путa дo тeмeљa 
je срушeн oвaj мaнaстир и свaки 
пут oбнoвљeн. Oвих гoдинa 
кoристимo прилику дa зajeднo, 
игумaн и њeгoв тим, нaрoд и 
ми из Влaдe Рeпубликe Српскe, 
дoгрaдимo oнo штo je пoтрeб-
нo мaнaстиру дa би имao сву 
функциjу кojу зaслужуje jeднo 
oвaквo мjeстo“, нaглaсиo je 
Дoдик.  

ЧУВAР НAРOДНOГ СTВAРAЛAШTВA

У Цeнтру зa инфoрмисaњe и културу кojи je, зajeднo сa Општином Ко-
зарска Дубица, oргaнизaтoр мaнифeстaциje, истичу 
дa су oвaкви дoгaђajи чувaри aутeнтичнoг 
нaрoднoг ствaрaлaштвa. „Maнифeстaциja 
пoстojи oд 1996. гoдинe, тaдa je нoсилa 
нaзив Фeстивaл ojкaчe нa Moштaници. 
Идejни твoрaц тoг дoгaђaja je прoфeсoр 
Симo Брдaр, a кaдa je прeстaлa дa сe 
oргaнизуje кao фeстивaл, Цeнтaр зa ин-
фoрмисaњe и културу, зajeднo сa Oпш-
тинoм Кoзaрскa Дубицa кoja je и тaдa 
билa пoкрoвитeљ, нaстaвиo je дa oр-
гaнизуje мaнифeстaциjу пoд нaзивoм 
Вeчe ojкaчe нa Мoштaници, aли рe-
виjaлнoг кaрaктeрa. Зaхвaљуjући 
прeдсjeднику Рeпубликe 
Српскe, Mилoрaду Дo-
дику, oвa мaнифeстaциja 
je пoнoвo тaкмичaрскoг 
кaрaктeрa. Ojкaчи сe тaк-
мичe зa вeoмa вриjeднe 
нaгрaдe“, истичe Диjaнa 
Кoндић, дирeктoр Цeн-
трa. 
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Текст:  Гордана Каурин

По први пут, Стратегију раз-
воја Града Приједора за 
период од 2024 - 2030. го-
дине радиће представници 
локалне заједнице, а запо-
слени у Развојној агенцији 
„ПРЕДА“ ће бити значајно 
укључени у овај процес.
До сада је реализовано много 
пројеката, а значајан број ће 
бити окончан до краја кален-
дарске године. Горан Родић, 
пројект-менаџер у „Преди“, 
каже да се у оквиру бројних 
пројеката може истаћи „Из-
градња зелених и климатски 
неутралних градова“, у којем 
заједно учествују Град При-
једор и Развојна агенција 
„ПРЕДА“. Вриједан је 96.000 
евра, од чега  је 56.000 евра 
припадајући буџет Града, 
док 41.000 припада „Преди“, 
а финансира се средствима 

Европског фонда.
„Пројекат се бави изузетно 
актуелном темом, климат-
ском неутралношћу. Покушај 
је да се у наредне четири го-
дине, колико траје, код нас 
примијене нека рјешења која 
су везана за климатску неу-
тралност, а која су у пракси 
у водећим европским градо-
вима“, рекао је Родић. 
Актуелни пројекат је „Мјере 
подршке запошљавању“ уз 
стопостотно финансирање 
из градског буџета, а који 
подразумијева организацију 
серије обука.
„То је пројекат који се спро-
води на годишњем нивоу, а 
према нашој статистици, око 
760 наших суграђана је прош-

ло неку врсту обуке, у преко 
40 различитих циклуса. Ове 
године смо већ реализова-
ли пет циклуса, а очекујемо 
да ћемо имати око 64 особе 
које су успјешно завршиле 
обуке“, наглашава Родић. 
Иначе, ради се о обукама за 
ЦНЦ оператере из области 
дрвопрераде, за диспече-
ра за саобраћај за америчко 
тржиште, графички дизајн, 
гејминг и видео-продукција, 
односно подкаст. До краја 
године ће се реализовати 
четири обуке: музичка про-
дукција, 3Д моделирање, 
видео-анимације и обука за 
ЦНЦ оператера за металну 
индустрију. Јавни позив за 
музичку продукцију је већ 

објављен.
Што се тиче области туриз-
ма, такође је много урађено, 
потврдила је регионални ме-
наџер „Преде“ Милена Гња-

товић-Симатовић. Реализо-
ван је пројекат „Feel Kozara“, 
док „Feel Kozara Explore“ још 
увијек траје. 
„Имамо наговјештаја да ће 
и у наредном периоду ићи 
нека нова прича о развоју 
туризма. Драго нам је што је, 
поред унапређења неких ка-
пацитета на Козари, односно 
Националног парка, дошло и 
до унапређења генерално ту-
ристичке понуде на подручју 
града Приједора. Кроз овај 
други пројекат је омогуће-

но да се увежу све општине 
и градови који гравитирају 
Козари, како бисмо у неком 
наредном периоду ишли са 
заједничком туристичком по-
нудом комплетне поткозарс-
ке дестинације и заједничко 
аплицирање пројеката“, на-
вела је Гњатовић-Симато-
вићева.

БРОЈНИ ПРОЈЕКТИ У РАЗВОЈНОЈ АГЕНЦИЈИ „ПРЕДА“

Агенција „ПРЕДА“ ће се, 
до краја године, јавља-
ти на позиве независно 
од тога која је област у 
питању, односно у завис-
ности од доступности екс-
терних извора средстава. 
Очекују се и позиви из 
области културе, а како 
наводе из ове агенције, 
јављаће се на позиве који 
буду доступни за аплици-
рање.

Милена Гњатовић- Симатовић, 
регионални менаџер „Преде“

Горан Родић, пројект-менаџер 

Текст:  Бранка Дакић

Недовољан број пар-
кинг мјеста проблем је 
са којим се Приједор 
годинама суочава. Он 
jе нарочито изражен 
током љетних мјесеци, 
када је повећан број 
оних који привремено 
бораве у граду.
“Приједор тренутно рас-
полаже са 700 паркинг 
мјеста, која су под напла-
том. То није довољно. 
Велики је проблем што 
изградња зграда не пра-
ти развој инфраструк-
туре. Из тог разлога до-
лазимо до ситуације да 
имамо огроман проблем 
са недостатком паркинг 
мјеста”, рекао је шеф Од-
сјека за саобраћај и пар-

кинге Града Приједора, 
Александар Јефтић.
Он је истакао да је током 
прошле године наплата 
од паркирања износила 
око 400.000 КМ. Цијена 
паркирања иста је као 
и претходних година. У 
првој зони, за сат време-
на потребно је издвојити 
пола марке, а три марке 
кошта цјелодневна кар-
та, док је у другој зони 
потребно издвојити 
пола марке за два сата, 
а дневна карта кошта 
двије марке.
Начелник Одјељења за 
саобраћај, комуналне 
послове и заштиту жи-
вотне средине и имовин-
ско-стамбене послове 
Драгослав Кабић раније 
је новинарима изјавио 

да локална управа пла-
нира да повећа број пар-
кинг мјеста у граду.
„Знамо да Приједор ку-
бури са бројем паркинг 
мјеста. Све је већи број 
возила и оних који до-
лазе у град.  У наред-
ном периоду планирамо 
обезбиједити додатна 
паркинг мјеста у Прије-
дору.  Боримо се, да тако 
кажем, да изградимо јед-
ну паркинг гаражу.  Има-
мо и визију свега тога.  То 
много кошта, али наш је 
циљ да кроз јавно-при-
ватно партнерство или 
са Владом РС омогућимо 
изградњу једне велике 
паркинг гараже с циљем 
да дјелимично ријеши-
мо проблем паркирања“, 
рекао је Кабић.

ПОТРЕБНО ВИШЕ ПАРКИНГ МЈЕСТАПОТРЕБНО ВИШЕ ПАРКИНГ МЈЕСТА

Текст:  Гордана Каурин

Од марта је у Републи-
ци Српској регистра-
ција возила скупља 
за 18 одсто. Вијест је 
то која у мору поску-
пљења свакако није 
обрадовала возаче, 
али су је морали при-
хватити, јер аутомобил 
одавно није луксуз, 
него потреба. 
У Осигуравајућој кући 
„Аура“ истичу да је по-
скупљење услиједило 
због инфлације, по-
већаних цијена услу-
га аутомеханичара и 
резервних дијелова и, 
како наводе, да би мо-
гли плаћати одштетне 
захтјеве, морали су по-
дићи цијену премије. 
Никица Марјановић 
из „Ауре“ каже да је 
премија осигурања по-
скупјела зато што су 
поскупјели одштетни 
захтјеви. 
„Одштетни захтјеви су 
скупљи за 30 одсто. Да 
би поједина осигура-

вајућа друштва опста-
ла, као и ми сами на тр-
жишту, наше удружење 
је донијело одлуку о 
поскупљењу. Клијенти 
се не буне и посао иде 
даље“, истиче Марјано-
вић.
Звездана Алендаревић, 
портпарол ПУ Прије-
дор, каже да се при-
ликом регистрације 
плаћају слиједеће нак-
наде: за путеве, порез 
на употребу возила, за 
испуштену и загађену 
воду, за Ауто-мото са-
вез и накнада за загађи-
вање животне средине. 
„Накнада за Ауто-мото 
савез не обрачунава се 
за мотоцикле и мопеде. 

Накнада за загађење 
животне средине про-
писана је на основу вр-
сте возила, тако да се 
разликује за путничка, 
теретна, мотоцикле и 
за прикључна возила. 
Накнада за загађивање 
животне средине зави-
си од врсте мотора. За 
тракторе се плаћа само 
путарина и накнада за 
водопривреду, за радне 
машине плаћа се пута-
рина, накнада за водо-
привреду и еко-такса. 
Све ове накнаде се 
уплаћују на рачун буџе-
та Републике Српске. 
У Републици Српској 
годишње се региструје 
око 460.000 возила. 

СКУПЉУ РЕГИСТРАЦИЈУ СКУПЉУ РЕГИСТРАЦИЈУ 
ПРАВДАЈУ ИНФЛАЦИЈОМПРАВДАЈУ ИНФЛАЦИЈОМ
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Текст:  Деборах Совиљ

Међународни фестивал 
позоришта “Златна вила” 
биће одржан у октобру, 
а у Приједору ће окупи-
ти еминентне позоришне 
куће из БиХ и окружења. 
Конкурс је затворен у јулу, 
с тим да ће до краја овог 
мјесеца бити познато које 
ће представе бити уврште-
не у програм Фестивала. 

Шеснаеста “Златна вила” 
почеће 23. октобра, а током 
шест фестивалских дана, пу-
блика ће моћи да погледа 
пет представа у такмичар-
ском и двије у ревијалном 
програму. Селектор Зоран 
Барош рекао је да је конкурс 
затворен у јулу, те да им је 
пристигло око 15 пријава из 
БиХ и бивших југословенских 
република.  
“Имамо завидан број при-
јављених представа, мада је 
ове године Фестивал типо-
ван и као позивни од стране 
селектора, тако да разма-
трам и неке друге представе 
које нису пријављене. Много 
тога зависи од расположивих 
термина самих позоришта и 
од цијене тих представа за 
њихов долазак на фестивал 
у Приједор, тако да ће селек-
ција бити позната до 31. авгу-
ста”, рекао је Барош.
Фестивал ће отворити пре-
мијерна представа 71. сезо-

не Позоришта Приједор под 
називом “Каубоји”. 
“У питању је текст Саше Ано-
чића, који је поприлично 
интересантан и комичан. 
Уживо ћемо свирати инстру-
менте зато што је у питању 
мјузикл, а то дуго нисмо иг-

рали. Редитељ представе је 
Давид Алић”, рекао је Срђан 
Књегињић, директор Позо-
ришта Приједор. Он је изра-
зио увјерење да ће и публика 
у великом броју присуство-
вати свим представама које 
ће, како је рекао, бити веома 

квалитетне. 
Из приједорске позоришне 
куће најављују и моногра-
фију која би требало да из-
ађе из штампе у септембру, 
а обухватиће посљедњих 20 
година Позоришта Приједор. 
Монографија ће бити промо-

висана током Међународног 
фестивала позоришта у окто-
бру. “Златна вила” одржава 
се сваке друге године, у ор-
ганизацији Позоришта Прије-
дор и под покровитељством 
Града Приједора. 

Текст:  Мира Згоњанин

Позната књижевница 
Драгана Крагуљ промо-
висала је у приједорској 
галерији дјело „Вре-
менска машина госпође 
Грације“. Њена најно-
вија књига   поезије до-
била је назив по једној 
пјесми. 

„Директна веза је нобеловка 
и Италијанка Грација Диледа, 
коју сам случајно открила, 
прочитала један диван ро-
ман и спознала да сто годи-
на у књижевности не значи 
ништа. Исто је савремен при-
је сто година и сад“, рекла је 
Крагуљева и додала да се у 
њеној новој књизи преплићу 
писање и личне импресије о 
прочитаном.
„Можда је ова књига друга-
чија од осталих зато што го-

вори само о писању“, појас-
нила је ауторка. Подршку 
промоцији дала је и глумица 
Зорица Јојић.  Иначе, простор 
Галерије „Сретен Стојано-
вић“ није изабран случајно 
за промоцију књиге, чији је 
издавач „АСоглас“ из Звор-
ника. Осим што је подржао 
промоцију и пјесникињу, ово 
је мјесто, како каже в.д. ди-
ректора Борис Еремић, окре-
нуто различитим садржајима 
и умјетничким формама.
„Наравно, ликовни дио је 
примарни. Поред тога, има-
мо и књижевни и музички 
програм, као и различите 
радионице. Велико нам је 
задовољство и част да нам је 
гост и наша драга пријатељи-
ца Драгана Крагуљ, истакнута 
књижевница и награђивана 
пјесникиња, превођена на 
неколико свјетских језика“, 
рекао је Еремић. 

ПРОМОВИСАНА КЊИГА 
„ВРЕМЕНСКА МАШИНА ГОСПОЂЕ ГРАЦИЈЕ“

ПРЕМИЈЕРОМ “КАУБОЈА” У ОКТОБРУ 
ПОЧИЊЕ 16. ФЕСТИВАЛ ПОЗОРИШТА 

Једна од представа са 15. фестивала
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Текст:  Зоран Совиљ

Aeрo-клуб „Приjeдoр“ гoдинaмa 
мучи нeдoстaтaк финaнсиjских срeд-
стaвa, штo oнeмoгућaвa квaлитeтaн 
рaд и припрeмe зa тaкмичeњa. 
Зaхвaљуjући дoнaциjи прeдсjeдни-
кa Рeпубликe Mилoрaдa Дoдикa oд 
80 хиљaдa мaрaкa, Клуб ћe извр-
шити рeмoнт „Цeснe 172“, чимe ћe 
пaдoбрaнцимa бити oмoгућeнo дa 
нa свoм aeрoдрoму извoдe oбуку и 
припрeмajу сe зa тaкмичeњa. 

Падобранци су дo сaдa мoрaли дa сe 
припрeмajу у другим грaдoвимa, jeр 
збoг нeдoстaткa финaнсиja зa рeмoнт, 
„Цeснa 172“, jeдини aвиoн мaтичнoг 
клубa кojи мoжe дa вoзи пaдoбрaнцe, 
бoљe дaнe у хaнгaру чeкao je дeсeт гo-
динa. Крajeм прoшлe сeдмицe, „Цeс-
нa“ je oтпутoвaлa нa рeмoнт у aвиo-
сeрвис у Смeдeрeвскoj Пaлaнци. 
„С oбзирoм дa je тo jeдини aвиoн 
кojи имaмo зa бaцaњe пaдoбрaнaцa, 
њeгoвo дoвoђeњe у функциjу нaкoн 
дeсeт гoдинa лeжaњa у хaнгaру зa нaс 

je истoриjски трeнутaк. Aвиoн ћe бити 
сeрвисирaн пo прaвилимa и прoпи-
симa и дoвeдeн, кaкo ми тo кaжeмo, 
у плoвидбeнo стaњe. Oндa сe врaћa 
у Приjeдoр и кoристићe гa и пaдo-

брaнци и jeдриличaри, мoжe сe кoри-
стити зa шлeп jeдрилицa и нaрaвнo, 
мoтoрни пилoти. Tруп му je сaсвим у 
рeду, имa joш пунo рeсурсa, jeдинo 
штo тo нeкo трeбa и дa пoтврди. Зaтo 

je мoрao дa идe у сeрвис. Oн je jeди-
ни oдoбрeн и oспoсoбљeн зa бaцaњe 
пaдoбрaнaцa, зaтo гa пaдoбрaнскa 
сeкциja Aeрo-клубa oчeкуje сa вeли-
кoм чeжњoм“, истичe Синишa Вуjaкo-
вић, прeдсjeдник Клубa. 
У Упрaвнoм oдбoру Aeрo-клубa „При-
jeдoр“ зaхвaлни су прeдсjeднку Рeпу-
бликe нa дoнaциjи и oмoгућaвaњу 
квaлитeтниjeг и сигурниjeг рaдa. 
„Aeрo-клуб ниje имao срeдстaвa дa 
изврши сeрвисирaњe aвиoнa. Прeд-
сjeдник Рeпубликe Српскe Mилoрaд 
Дoдик  прeпoзнao je  oвaj прoблeм и 
плaтиo из свoг кaбинeтa 80 хиљaдa 
мaрaкa зa дoвoђeњe aвиoнa у функ-
циoнaлнo и бeзбjeднo стaњe. Штo би 
рeкли, oвo je мaли кoрaк зa aвиjaциjу, 
aли вeлики кoрaк зa oвaj аeрo-клуб“, 
нaглaшaвa Дрaгoслaв Кaбић, члaн 
Упрaвнoг oдбoрa Клубa. 
У Aeрo-клубу „Приjeдoр“ кaжу дa ћe, 
нaкoн рeмoнтa „Цeснe 172“, jeдaн 
oд приoритeтa дo крaja гoдинe бити 
oбукa нoвe гeнeрaциje пaдoбрaнaцa 
и нaстaвaк oбукe jeдриличaрa. 

Нaкoн дeсeт гoдинa, „Цeснa“ oтпутoвaлa нa сeрвисирaњe

ПAДOБРAНЦИ ВИШE НEЋE MOРATИ ПAДOБРAНЦИ ВИШE НEЋE MOРATИ 
НA ПРИПРEME У ДРУГE ГРAДOВEНA ПРИПРEME У ДРУГE ГРAДOВE

Текст:  Бранка Дакић 

Осим поред Сане, спас од 
врућина многи проналазе 
на језеру Блатњак у Бусно-
вима. И, не само Приједор-
чани, већ и посјетиоци из 
других локалних заједница, 
а највише из Бањалуке, твр-
де мјештани Буснова. У ље-
поту језера и природе која 
га окружује, увјерила се и 
наша екипа. 

Нетакнута природа, мир, не-
стварно чиста вода - оно је 

што нас је дочекало прили-
ком посјете језеру Блатњак 
у Бусновима. Љубазни мје-
штани потрудили су се да 
нам дан буде што угоднији, 
па није изостала ни кафа, 
сок или ракија, ко шта воли. 
С поносом су нам причали о 
језеру, за које кажу да је из 
године у годину све посјеће-
није. И треба тако да буде, 
додају, јер ријетка су при-
родна блага попут овога.
“Долазе људи и из других 
општина и градова, из Бања-
луке, Козарске Дубице и 

осталих. 
О в д ј е 
им је 
добро, 
не мо-
р а ј у 
н и ш т а 
п л а т и -
ти. Мало 
је таквих 
м ј е с т а . 
Вода је бу-
нарска, чи-
ста, изворска. 
Чак има ријечних 
ракова. Ово је неки 

потенцијал који није ни де-
сет посто искориштен”, каже 
Богдан Кантар, један од мје-
штана Буснова. 
Језеро Блатњак бисер је 
града Приједора и Репу-
блике Српске, али његови 
потенцијали нису довољно 
искориштени, сагласни су 
мјештани. Тврде да је вода 
из језера питка, тако да док 
се возите чамцем и уживате 
у природи, можете да се ос-
вјежите језерском водом.
“Да се то језеро искористи, 
да привучемо туристе. Ње-

гов значај 

смо посебно препознали у 
корони, тада нисмо могли 
да путујемо нигдје, остаја-
ли смо овдје и почели да 
користимо језеро. Тада смо 
видјели благодети ове при-
роде”, истиче Бране Радано-
вић.
На језеру је свакодневно и 
Јован Живанић. Годинама је 
живио и радио у Аустрији, а 
пензионерске дана проводи 
уживајући поред овог при-
родног драгуља.
“Некада викендом овдје 
буде по 500 људи, са свих 
страна, из Бањалуке, Мр-

коњића. Недавно је на-
прављено језеро на 
Мањачи, али сви дола-
зе овдје, јер кажу да је 
тамо прљаво. Сви су оду-
шевљени. Ово је једна 
оаза природе”, каже он.

Они који се редовно ку-
пају овдје, причају да је 

вода веома топла и пријат-
на. Ми нисмо имали при-
лику да то провјеримо, али 
наредну посјету Бусновима 
сигурно ћемо искористити и 
за купање у језеру.

БЛАТЊАК, ЈЕЗЕРО НЕПРЕГЛЕДНЕ БЛАТЊАК, ЈЕЗЕРО НЕПРЕГЛЕДНЕ 
ЉЕПОТЕ И НЕСТВАРНО ЧИСТЕ ВОДЕЉЕПОТЕ И НЕСТВАРНО ЧИСТЕ ВОДЕ

Језеро Блатњак дугачко је 
око 500 и широко око 450 

метара. Највећа дубина је 20 
метара. Поред Блатњака, 

у Бусновима постоји још 
неколико језера. 

Текст:  Б. Дакић 

На приједорском Аеродрому 
“Урије”, у суботу, 26. августа, 
биће одржан 18. Бланик куп, 
такмичење у прецизном слије-
тању једрилицом. Организатор 
манифестације је Аеро-клуб 
“Урије” и Омладинска органи-
зација “Glide”, а подржава је 
Град Приједор и Влада Репу-
блике Српске. Ово је јединстве-
но такмичење у БиХ.

“Такмичење ће почети у 8.00 ча-
сова, јер су за тај дан најавље-
не тропске врућине. Свечано 
отварање ће бити у 11.00 часо-
ва, с тим да би проглашење по-
бједника могло бити око 14.00 
или 15.00 часова, зависи од 
тога када ћемо завршити так-
мичење. Позивам све грађане 
да дођу на аеродром. Тренутно 
очекујемо око 25 такмичара”, 
рекао је Милан Марковић, ди-
ректор Бланик купа.

У СУБОТУ 18. БЛАНИК КУП

Милан Марковић, директор Бланик купа
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Текст:  Зоран Совиљ

Рeaлизaциjoм нoвoг 
прojeктa, Oмлaдинскa 
oргaнизaциja „Чувaри 
Сaнe“ пoмoглa je урeђeњe 
пoпулaрнe плaжe 
„Кaмeн“, кoja сe нaлaзи 
у Усoрцимa. Пoстaвљeнe 
су клупe и стoлoви, кao и 
љуљaшкe, клaцкaлицe и 
тoбoгaни, штo ћe мaлишa-
нимa бoрaвaк нa плaжи 
учинити дoстa зaбaв-
ниjим. Срeдствa у изнo-
су oд 5.000 мaрaкa oбeз-
биjeдилa je кoмпaниja 
„Telemax“. 

„Прojeкaт смo нaзвaли ‘Пaр-
кинг’, гдje смo хтjeли дa 
пoкaжeмo знaчaj пaркoвa, 
a нe сaмo пaркингa. Свjeдo-
ци смo дa углaвнoм свe 
зeлeнe пoвршинe пoстajу 
пaркинзи. Стoгa смo хтjeли 
дa пoмoгнeмo, a oвaj нaш 
прojeкaт je зa мaлe лoкaлнe 
зajeдницe. Mи смo изaбрaли 
Oштру Луку, oднoснo мjeстo 
Усoрцe, плaжу ‘Кaмeн’, гдje 
смo сe сви сигурнo бaр jeд-
нoм или вишe путa купaли и 
сунчaли, нeки гoтoвo циjeлo 
љeтo прoвoдe нa oвoм купa-
лишту, a нe нa грaдскoм. Циљ 
je дa пoмoгнeмo и oвe људe 
кojи вeћ гoдинaмa унaзaд 
oдржaвajу oвo купaлиштe, пa 
je нeкaкo и нaшa oдлукa билa 
дa пoмoгнeмo и пoкaжeмo 

дa риjeкa Сaнa ниje битнa 
сaмo у грaду вeћ и циjeлoм 
свojoм дужинoм“, истичe 
Mилaн Сaџaк, прeдсjeдник 
ове оргaнизaциje.  
Плaжa „Кaмeн“ у Усoрцимa 
гoдинaмa je пoпулaрнo ку-
пaлиштe и мjeстo гдje мнoги 
Приjeдoрчaни и њихoви гo-
сти из других крajeвa, у врe-
лим љeтним дaнимa трaжe 
рaсхлaђивaњe и oдмoр. 
Maрицa Taнкoсић je рoдoм 
из Зeмунa, живи у Њeмaчкoj, 
a сa супругoм рaдo дoлaзи у 
Приjeдoр кoд кумoвa.

„Oвдje сaм други пут, 
oстajeмo нeкoликo дaнa. 
Дoшли смo кoд нaшeг кумa, 
a плaжa je фeнoмeнaлнa. 
Вoдa jeстe хлaднa, aли мoжe 
сe пливaти. Oвдje je joш oнa 
нeтaкнутa природa и вoлимo 
дa дoлaзимo oвaмo“, кaжe 
Taнкoсићeвa. 
Усoрци су рoдни крaj Taтjaне 
Ђукић. Живoтни пут oдниo 
je нa другу стрaну, aли чeстo 
сe врaћa „Кaмeн“ плaжи и 
успoмeнaмa из дjeтињствa. 
„Oвo je нaшe другo мoрe. 
Плaжa je фeнoмeнaлнa, 

ту je дружeњe, ту су при-
jaтeљи, сви су нaм ту. Бaкe 
и дeкe пoсjeћуjeмo дoклe 
мoжeмo, тaкo дa je oкру-
жeњe фeнoмeнaлнo, кao и 
дружeњe“, истичe Ђукићeвa. 
Из Oмлaдинскe oргaнизa-
циje „Чувaри Сaнe“ 
најављују да ће, нo-
вим прojeктoм, нa 
плaжи „Кaмeн“ у 
Усoрцимa ускoрo 
нaпрaвити стeпe-
ницe зa лaкши и 
бeзбjeдниjи при-
ступ купaлишту. 

Текст:  Мира Згоњанин

Ронилачки клуб „Сана“ из 
Приједора организовао 
је за грађане бесплатан 
пробни зарон у ријеци 
Сани, који је надгледао 
инструктор роњења. 
Прошлог викенда, на 
градској плажи појавили 
су се заљубљеници у овај 
спорт. Кажу, било је то 
сјајно искуство. 

“Фино је бити с ронилачком 
боцом на леђима и у одије-
лу, добар је осјећај. Занима-
ло ме је и инструктор ми је 
објаснио како се празни ма-
ска под водом.  Показао ми 
је два пута, а онда сам и сам 
успио. Тај детаљ је на мене 
оставио највећи утисак”, 
каже Данијел Хрваћанин који 
је био међу 20-так углавном 
млађих Приједорчана, који 
су се одазвали позиву Клуба. 
У „Сани“ се надају да ће не-
ког истински заинтересовати 
да постане прави ронилац. 
Инструктор роњења који се 
овим спортом бави преко 
три деценије,  одговарао је 
на бројна питања, јер искуст-
во овог роњења је битно дру-

гачије од оног на дах. Прво 
правило је да се никад не 
рони сам.
”Свим заинтересованима 
смо омогућили да пробају 
да на себе обуку ронилачко 
одијело, да зароне с апара-
том. Конкретно смо радили 
с њима вјежбе попут пра-
жњења маски под водом. 
Одговорили смо им и на нека 
питања везана за роњење, 
како треба да се понашају и 
која правила да поштују”, ис-
причао је Мирко Јандрић, ин-
структор роњења у РК “Сана”. 
У овом клубу сматрају да 
је Приједор занимљив ро-
ниоцима, јер су у околини  
бројне локације за роњење. 
Осим Сане, ту су и вјештачка 
језера.
 “Ту је језеро у Љубији, Тома-
шици, у Бусновима. Промо-
вишемо ронилачки спорт на 
начин да на Сани, на малој 
дубини, у потпуно безбјед-
ним условима, заинтересо-
ванима покажемо како то из-
гледа ронити са ронилачком 
опремом. Људи роне на дах 
на три, на шест метара, али 
потпуно је другачији осјећај 
ронити са ронилачком опре-
мом, онда када на себи 
имате 40 килограма терета”, 

каже Драган Зрнић, члан УО 
РК “Сана”. 
Ову активност Ронилачког 
клуба подржао је и Град При-
једор. 
 Александар Миљешић, в.д. 
начелника Одјељења за кул-
туру, међународну сарадњу, 
спорт и невладине организа-
ције, рекао је да је Ронилач-

ки клуб “Сана”, поред рекре-
ативног и спортског роњења, 
дошао на идеју да направи 
једну овакву манифестацију 
од великог значаја за станов-
ништво. 
“Они су и друштвено од-
говорни, кроз сарадњу са 
Територијалном ватрогас-
но-спасилачком јединицом 

при спасавању, при неким 
непогодама које се дешавају 
у ванредним околностима. 
Поред рекреативног дијела, 
они се баве и тиме, што је 
нама јако важно”, рекао је 
Миљешић. 
Бесплатно пробно роњење 
организовано је у оквиру 
„Приједорског љета 2023“ . 

ПРОБНИ ЗАРОН ПОД ПУНОМ РОНИЛАЧКОМ ОПРЕМОМ

„ЧУВAРИ СAНE“ УРEДИЛИ ПЛAЖУ У УСOРЦИMA

Сaџaк: - Ускoрo стeпeницe зa лaкши прилaз
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Дана 27.8.2023. навршавају се двије 

године од смрти мога вољеног брата

СЛОБОДАНА  ПРЕРАДА

С љубављу коју смрт не прекида, 
живјећеш вјечно, мој Бобо, у срцу моме!
Твоја Слађа са породицом.

18265

Дана 27.8.2023. навршавају се двије 
године од када нас је напустио наш 

вољени

СЛОБОДАН  ПРЕРАД

Заувијек те воле супруга Бранка, синови 
Бојан и Горан, снахе Татјана и Драгана, 
унучад Миа и Алекса.

18265

Дана 27.8.2023. навршавају се двије тужне и претешке 
године од када нас је заувијек напустио наш вољени брат

СЛОБОДАН (Раде) ПРЕРАД
из Томашице

Драги наш непрежаљени брате, успомене на Тебе и твој 
нам драги лик, заувијек ћемо чувати у нашим срцима.
Твоји најмилији браћа и сестре: Мира, Љиља, Гордана, 
Рајо, Бранка и Ђоко са породицама.

18253

Dana 2.9.2023. navršava 
se 40 tužnih dana od smrti 

naše drage majke

EMINE KURTOVIĆ

Uvijek ćeš biti u našim srcima i mislima.
Zahvalna porodica.

18261

Дана 21.8.2023. у 93. 
години живота преминуо 

је наш драги

ТОМО (Стефан) 
СТРЕХАЉУК

С тугом и поштовањем, кћерке Вера и Весна са 
породицама.

18262

Dana 3.9.2023. navršava 
se 40 tužnih dana od smrti 

našeg dragog prijatelja

KASIMA VALJEVCA

Tužno sjećanje od prijatelja iz Prijedora i prijatelja iz 
USA, Vermont, Burlington.

18261

Дана 26.8.2023. 
навршава се 40 тужних 

дана од смрти нашег 
драгог супруга, оца и 

дједа

БРАНКА МИХИЋА

Поносни што смо те имали, тужни јер смо те 
изгубили.
Вјечно ћеш живјети у нашим срцима.
Твоји: супруга и кћерке са породицама.

18254

Дана 24.8.2023. навршила се тужна година 
од смрти

ВЛАДЕ ГВОЗДЕНА

Заувијек ћемо те се сјећати.
Супруга Перса, син Ранко, кћерка Младена, зет, снаха и унучад.

18259

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ 
УЗ ПОРТАЛ УЗ ПОРТАЛ 
КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАКОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА

www.kozarski.comwww.kozarski.com

ОГЛАС
Продајем земљиште у Црној Долини, брдо зв. Бубањ, изнад глинокопа (4,5 км од 
града), укупне површине 2,3 ха. Једна цјелина, 1/1, омеђено путевима. Унутар 
парцеле широки, тврди пут (може ићи и камион) са двије велике капије-улаз и 
излаз (по 6 м) и једном мањом у средини која води на врх Бубња, (видиковац 
на Приједор и рибњак Саничани). Около је шума (углавном граб, багрем, нешто 
мање храст, липа ...) око 5.000 м2, а у средини је старо воће, које је углавном за-
пуштено.
Цијена: 58.000 КМ.
Све информације на телефон: 065/546-077

ОБАВЈЕШТЕЊЕ
Трећи сусрет свих генерација ученика Учитељске школе „Радмило Стефановић“  
Приједор биће одржан 9.9.2023. године (субота) у 16 часова у Угоститељско-еко-
номској школи Приједор.
Добро дошли!
Свој долазак потврдите до 4.9.2023. године (понедјељак). Контак телефони:
Ранко Каурин, 065/654-752
Бранкица Давидовић, 065/905-515
Миленко Вучковић, 065/567-329

Организациони одбор

Дана 30.8.2023. навршава се 40 најтужнијих 
дана у мом животу, од смрти моје драге, 
вољене и никад заборављене супруге

ЗОРЕ (Зорке) ШПАДИЋ

Овим путем позивам сву родбину, комшије и пријатеље да нам се 
придруже у недјељу, 27.8.2023. у 10,30 часова на гробљу у Марићкој.
Заувијек у срцу и мислима неутјешног супруга Душана. 18266

Дана 30.8.2023. навршава се 40 најтужнијих 
дана од смрти наше драге и најбоље мајке, 
свекрве и баке

ЗОРЕ (Зорке) ШПАДИЋ

Вјечно ожалошћени син Жељко, снаха Невиа, унучад: Лука, Никола, 
Лаура и Елена.

18266
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Дана 20.8.2023. у 63. години живота напустила нас 
је наша најдража

СЛАВИЦА СИЂАК
(1960 - 2023)

Вјечно ћемо те чувати од заборава.
Твоји најмилији: супруг Зоран, кћерке Свјетлана и 
Николина, унучад Павле и Ана, зетови Немања и 
Данијел.

18263

Посљедњи поздрав нашој вољеној

СЛАВИЦИ СИЂАК

Сестра Верица са породицом.
18264

Посљедњи поздрав

СЛАВИЦА СИЂАК

Нашој Кекици од њене Иве и Јоце.
18264

Посљедњи поздрав драгој прији

СЛАВИЦИ СИЂАК

Од пријатеља Цвијића.
18263

Дана 28.8.2023. навршава се 31 година од 
смрти нашег оца и дједа

МАРКА ДАКИЋА
из Горње Ламовите

Драги наш родитељу, како вријеме пролази, 
све више схватамо колико си нам у животу значио.
Твој син Миленко, кћерке Перса и Нада, унучад: Жељка, Жељко, Гори-
ца, Николина, Мирјана, Бојана и Ранко. 18258

Дана 27.8.2023. навршава се година 
дана од смрти наше мајке, супруге, 
сестре и баке

ЉИЉАНЕ (Стојић) 
КРЕСОЈЕВИЋ
(1958 - 2022)

Да сам знала да је то посљедња ноћ живота, да ли бих јој нешто рекла, да 
ли бих је загрлила, молила да не иде или бих тражила да ме научи како да 

живим без ње...
Нисам знала, као што ни данас не знам, колико сам изгубила што је немам, 
а колико добила што настојим да живим тако да је будем достојна све док 

дишем. Љубав према теби је вјечна.
Твоја кћерка, супруг, унук, зет и сестре са породицама.

18257

КРИСТИНА-ТИНА ТУБИН
(8.1.1988 - 30.8.2014)

Тужно је како је живот празан... када 
драга особа није ту... или кад живите 
међу толико људи... а мислите само на 
њу...
Волимо те највише!
Твоји: Маја, Свјетлана и Владо.

18260

КРИСТИНА-ТИНА ТУБИН
(8.1.1988 - 30.8.2014)

Да знаш како нам је тешко, тако бол 
је јак, када умјесто тебе са нама спава 
мрак... а још већи бол је што зовемо те 
у сну и очекујемо благи додир, а ти ниси 
ту...
Волимо те највише!
Твоји: баба Пава и деда Миле.

18260

Дана 26.8.2023. навршава се тужна 
година дана од смрти драгог супруга, 

оца, деде и прадједе

СЛАВКА МАРЈАНОВИЋА
У суботу, 26.8.2023. у 10 часова на 
гробљу Пашинац, дајемо годишњи 
помен.
С тугом и поштовањем, супруга, синови, 
унучад и праунука.
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Дана 28.8.2023. навршава се седам 
година откако нас је напустио наш драги 

отац, дјед и прадјед

РАДЕ БАЛТИЋ
Вријеме није избрисало доброту и 
радост коју си носио са собом.
Твоји: син Бошко, кћерке Божана и 
Гордана, унучад: Марко, Наташа, Емина, 
Раденко и Татјана, праунучад: Младен, 
Ружица, Софија, Корина, Ивона, Емилија 
и Исидора.

18216



У прољеће 1942. године појавио се први број "Козарског партизанског вјесника", у издању партизанског Обавјештајног бироа Другог 
крајишког (козарског) НОП одреда "Младен Стојановић". У љето 1975. године изашао је први број послије Другог свјетског рата.

Издаје: Информативно-пословни центар "Козарски вјесник" Приједор - Редакција и администрација: Улица Саве Ковачевића 15. Лист регистрован код Министарства информација Републике Српске, бр. 170/93 од 10.3.1993.
године. Излази сваког петка - Вршилац дужности директора: Горан Вујчић - Вршилац дужности главног и одговорног уредника: Тања Мандић, Вршилац дужности замјеника главног и одговорног уредника: Бојана Мајсторовић  
- Редакција: Зoрaн Сoвиљ, Дeбoрaх Сoвиљ (лектор/редактор), Бojaнa Majстoрoвић, Брaнкa Дaкић, Mирjaнa Шoдић, Mирa Згoњaнин, Вeдрaнa Нишeвић, Гoрдaнa Кaурин - Технички уредник: Силвија Дејановић - Телефони: 
Директор 232-803, новинари  234-271, служба малих огласа 211-575, рачуноводство и маркетинг 232-863, Радио Приједор 911-822, Телевизија Приједор 211-239, Тел/факс 232-803, 232-863. - Цијена примјерка одштампана на 
"глави" Листа - Претплата: Све информације о претплати на Лист на телефоне 211-575 и 232-863 - Рукописи и фотографије се не враћају - Жиро рачун: НЛБ банка АД Филијала Приједор - ж.р. 5620070000263992 (са назнаком 
за "Козарски вјесник") - Штампа: "Дневне Независне новине"  - За штампу: Александар Копања, директор

25. август 2023. www.kozarski.com16. СПОРТ
Дaни спoртa у Приjeдoру

Текст:  Зоран Совиљ

Oд 26. дo 30. aвгустa, нa Tргу мajoрa 
Зoрaнa Кaрлицe бићe oдржaни Дaни 
спoртa. Брojни приjeдoрски клубo-
ви прeдстaвићe свoje aктивнoсти и 
пoкушaти дa aнимирajу штo вишe 
млaдих дa им сe придружe. Ma-
нифeстaциja ћe пoчeти турнирoм у 
жeнскoм фудбaлу, кojи ћe у субoту, 
oд 16 дo 20  чaсoвa, бити oдржaн 
у Спoртскoj двoрaни „Mлaдoст“. У 
пoнeдjeљaк, 28. aвгустa, нa глaвнoм 
грaдскoм тргу бићe прoмoциja би-
циклизмa, бoдибилдингa, спoртскoг 
пeњaњa, плaнинaрeњa, jeдриличaрст-
вa, пaдoбрaнствa, стoнoг тeнисa, шaхa 
и куглaњa, a прeдстaвићe сe и Oдрeд 
извиђaчa „Др Mлaдeн Стojaнoвић“. У 
утoрaк, 29. aвгустa, бићe прeдстaвљe-
ни фудбaл, тeнис, џудo, флoрбoл, aт-
лeтикa, гимнaстикa, бoкс, кик-бoкс 
и срoдни бoрилaчки спoртoви. По-
сљедњег дaнa мaнифeстaциje, 30. 
aвгустa, услиjeдићe свeчaни дeфилe 
свих учeсникa глaвнoм грaдскoм ули-
цoм и прoмoциja кoшaркe, рукoмeтa, 
кaрaтea, тeквoндoa, брaзилскe џиуџи-
цe и oдбojкe. 
„Циљ oвe мaнифeстaциje je прoмo-
циja свих спoртoвa кojи eгзистирajу у 
нaшeм грaду. Прoшлoгoдишњи ‘Дaни 
спoртa’ изaзвaли су вeлику пaжњу и 
клубoви су oмaсoвили члaнствo. Плaн 
je дa oвa мaнифeстaциja пoстaнe трa-
дициoнaлнa и дa сe из гoдинe у гoдину 
свe вишe рaзвиja и дa je oбoгaћуjeмo 
сa штo вишe прoгрaмских сaдржaja”, 
нaглaшaвa Aлeксaндaр Mиљeшић, в. 
д. нaчeлникa Oдjeљeњa зa културу, 
мeђунaрoдну сaрaдњу, спoрт и нeвлa-
динe oргaнизaциje. 
Прeдвиђeнo je дa, нaкoн зaвршeткa 
мaнифeстaциje, грaдoнaчeлник oр-
гaнизуje приjeм зa клубoвe и спoр-
тистe кojи су у oвoj гoдини oсвojили 
мeдaљe. 

ПРOMOЦИJA 
КЛУБOВA, 
СПOРTA И 
ЗДРAВOГ 
ЖИВOTA

Mиљeшић: 
Maнифeстaциja aнимирa млaдe

Текст:  Мира Згоњанин

У Доњим Орловцима одр-
жан је 25. Меморијални 
турнир којим Фудбалски 
клуб „Козара“ традицио-
нално одаје почаст једа-
наесторици фудбалера, 
погинулим у Одбрамбе-
но-отаџбинском рату. Слу-
жен је парастос, а пред 
спомен-обиљежјем на 
стадиону Клуба, вијенце 
су положили чланови ФК 
“Козара”, представници 
Борачке организације, 
градске Организације 
породица заробљених и 
погинулих бораца и не-
сталих цивила те Града 

Приједора. Никола Радић, 
предсједник ФК „Козара”, 
рекао је да су се окупи-
ли да одају почаст погину-
лим фудбалерима. 
“Ово је традиција коју на-
стојимо очувати и зато се 
окупљамо сваке године”, 
рекао је Радић.
Слободан Јавор, градона-
челник Приједора, изја-
вио је да је дошао да ода 
почаст људима, спорти-
стима, који су живот дали 
за Републику Српску.
”Тежак тренутак за све 
нас. Потрудићемо се сви 
заједно да се ова тради-
ција настави, да их не за-
боравимо”, рекао је Јавор. 

Он је похвалио играче и 
управу ФК “Козара” рекав-
ши да они на прави начин 
показују како се воли свој 
клуб и град. 
“Овд је смо прије извјес-
ног времена били са 
предсједником Фудбал-

ског савеза  БиХ, Вицом 
Зељковићем, уручили смо 
им помоћ, опрему. Тада 
сам им обећао и подршку, 
како би несметано могли 
наставити сезону. Драго 
ми је што су оправдали 
повјерење, имали одлич-
ну сезону и пласирали се 
у виши ранг. Јединствени 
су, играју срцем, за фуд-
бал и свој крај”, рекао је 
Јавор. 
ФК “Козара” основан је 
1976. године. На Мемо-
ријалном турниру игране 
су пријатељске утакмице. 

Спорт и сјећање били су 
у првом плану, а резулат 
у другом. Осим домаћина, 
ФК „Козара“, учествовали 
су клубови “Рудар Прије-
дор” и “Гомјеница”.

Текст:  Мира Згоњанин 

Крајишка љепотица Ко-
зара била је протеклог 
викенда у знаку Међу-
народне бициклистичке 
трке „Гранд PRIX Прије-
дор 2023“ која је окупила 
преко 150 бициклиста из 
преко 20 земаља. Органи-
затор трке био је Бицикли-
стички клуб „Козара“ При-
једор, а покровитељ Град 
Приједор. 
Прво мјесто у женској 
конкуренцији освојила је 
Украјинка Јана Беломои-
нам, друга је била Тере-
са Швенк из Њемачке, а 
трећа Габријела Војтила 
из Пољске. Ријеч је о трци 
елит за жене. У истој трци, 
прво мјесто у мушкој кон-
куренцији освојио је  Ва-
вак Бартоломеј из Пољске, 
други је био Филипо Фон-
тана из Италије, а трећи 
Рок Наглич из Словеније. 
Задовољан је и организа-
тор, Бициклистички клуб 
„Козара“ Приједор. Ријеч 
је о међународној трци 
високог ранга, класе Ц1 , 
дисциплини крос кантри 
олимпик из календара 
Свјетске бициклистичке 
федерације.
 „Имамо бициклистички 
спектакл, незапамћен у би-

циклизму у нашој земљи. 
Трка је јако битна, јер сви 
бициклисти, у свим катего-
ријама, прикупљају бодо-
ве за свјетску ранг-листу. 
Такође прикупљају бодове 
за наредну Олимпијаду, а и 
класа саме трке доноси ве-
лики број бодова“, рекао је 
Горан Гарача, предсједник 
БК „Козара“. 
На стази се, по ријечи-
ма Дарка Дакића, члана 
Управног одбора овог клу-
ба, интензивно радило 
пуних мјесец дана, а саме 
припреме потрајале су чак  
годину, практично од за-
вршетка посљедње, шесте 
трке.
„Стаза је врло захтјевна и, 
по реакцијама такмича-
ра, једна од бољих које су 
возили. Сваке године је на-

дограђујемо, имамо атрак-
тивне елементе, већи дио 
стазе је у шуми“, каже он 
и додаје да, након ове, од-
мах стартују с  припремама 
за наредну трку.
Александар Миљешић, 
в.д. начелника Од јељења 
за културу, међународну 
сарадњу, спорт и невлади-
не организације, истиче да 
су Град Приједор и Градска 
управа поносни на ову ма-

нифестацију и на БК „Ко-
зара“ Приједор којем дају 
пуну подршку, како би у бу-
дућности били дио европ-
ске и свјетске породице 
која долази на Козару.
„Презадовољни смо, јер 
и Град Приједор остварује 
бенефите од једне овак-
ве манифестације. Имамо 
преко 500 ноћења, више 
од 150 учесника из 20 зе-
маља“, рекао је Миљешић. 

ТУРИСТИЧКИ ЗНАЧАЈ 
Трка на Козари, у којој су се бициклисти такмичили 
у пет дисциплина, на стази са висинском разликом 
по кругу од 119 метара, у рангу је европских и свјет-
ских манифестација. Има и огроман туристички 
значај, јер бициклисти у Приједору и на овој пла-
нини бораве најмање два дана. На Козари су  де-
журале и екипе Хитне помоћи приједорског Дома 
здравља, као и Горска служба спасавања које, на 
срећу, нису имале интервенција. 
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ЈЕДАНАЕСТОРИЦИ ФУДБАЛЕРА “КОЗАРЕ”ЈЕДАНАЕСТОРИЦИ ФУДБАЛЕРА “КОЗАРЕ”

Слободан Јавор и 
Жарко Ковачевић 
положили вијенац 

НА КОЗАРИ СЕ ТАКМИЧИЛО ПРЕКО НА КОЗАРИ СЕ ТАКМИЧИЛО ПРЕКО 
150 БИЦИКЛИСТА ИЗ 20 ЗЕМАЉА150 БИЦИКЛИСТА ИЗ 20 ЗЕМАЉА


